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Plenarna sednica 

Br.02-35/23-06 

Priština, 16. 11.2006. godine, u 10,00 časova 

Zgada Skupštine, sala plenarnih sednica 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici je predsedavao Kolj Beriša,  predsednik Skupštine, a kopredsedavajući je bio 

Gazmend Muhadžeri, član Predsedništva. 

Predsednik  je konstatovao da sednici prisustvuje 88 poslanika i  istu proglasio 

otvorenom. 

 

Skupština je radila po sledećem  

 

D N E V N O M   R E D U 

  

1. Usvajanje  dnevnog reda, 

2. Usvajanje zapisnika sa plenarnih sednica od 19 i 20 oktobra, i 27 oktobra i 3 

novebra 2006. godine. 

3. Vreme za poslanička pitanja, 

4. Drugo razmatranje Nacrta zakona o unutrašnjoj reviziji, 

5. Prvo razmatranje Nacrta zakona o transformaciji posednika privatne nepokretnosti 

na vlasnike, 

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o  noteriji, 

7. Prvo razmatranje Nacrta zakona o radu, 

8. Razmatranje izveštaja Regulatorne agencije za telekomunikacije za 2005. godinu, 

UNITED NATIONS 

United Nations Interim 

Administration Mission 

in Kosovo 

 
     UNMIK 

NATIONS UNIES 

Mission d’Administration 

Intérimaire des Nations 

Unies au Kosovo 
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9. Razmatranje izveštaja Komisije za pitanja pravosuđa, zakonodavstva i Ustavnog 

okvira u vezi liste predloženih kandidata za položaj Narodnog advokata i 

njegovog glavnog zamenika, 

10. Razmatranje izveštaja Komisije za zdravstvo o monitoringu  sprovođenja Zakona 

o zdravstvu, i 

11. Razmatranje predloga odluke o odobravanju službenih putovanja u inostrastvo. 

 

Predsednik je upoznao poslanike  sa dnevnim redom i dostavljenim materijalima za ovu 

sednicu. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Za reč su se javili sledeči poslanici: 

 

Poslnik Đerđ Dedaj , u ime  parlamentarne grupe „Za integraciju“, zatražio je da se na 

današnjoj sednici raspravlja u vezi odluke o odlaganju rešenja statusa Kosova, kao i o 

okončanju  mandata Pregovaraćke grupe. 

 

Poslanik Jakup Krasnići,  u ime parlamentarne grupe PDK, podneo je dva zahteva: a) da 

Skupština raspravlja o izveštaju Evropske komisije o pitanju Kosova, i b) da Skupština 

raspravlja o izvršenim zločinima od strane komunističkog sistema na Kosovu od 1945 pa 

do 1999. godine. 

 

Poslanik Dževat Bislimi  (PDK) zatražio je da Skupština na svakoj sednici raspravlja o  

energetskoj situaciji u zemlji, gde bi pred poslanicima Skupštine  izveštavao ministar za 

energetiku. 

 

Predsednik je rekao da prema Poslovniku Skupštine, zahteve treba podneti u pismenoj 

formi. 

 

Ministar Jonuz Salihaj je zatražio  da se šesta tačka razmotri posle treće tačke, jer je  

trebao da otputuje u inostranstvo. 

 

Skupština je usvojila zahtev ministra Jonuza Salihija. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa plenarnih sednica od 19. i 20. oktobra, i 27. 

oktobra i 3. novebra 2006. godine 

 

Zapisnici sa plenarnih sednica od 19. i 20. oktobra, 27. oktobra i 3. novembra 2006. 

godine usvojeni su bez primedaba. 

 

3.Vreme za poslanička pitanja 

 

Poslanik Nait Hasani je postavio pitanje za ministra zakulturu, omladinu i sport u vezi sa 

arheološkim oštečenjima nadomak crkve Shën Gjergji u Prizrenu. 

 



 3 

Zamnik ministra Anđelina Krasnići  je odgovorila na pitanje poslanika Hasanija. 

 

Poslnik Rifat Krasnić  upitao je ministra za transport i post - telekomunikacije u vezi sa 

izgradnjom puta Mamuša – Pirane.  

 

Ministar Čemail Ahmeti  je odgovorio na pitanje poslanika Krasnićija. 

 

Poslanik Kamber Kamberi  upitao je ministra za Zdravstvo u vezi sa sporazumom 

između Ministarstva zdravlja Kosova i Ministarstva zdravlja Albanije u vezi sa 

tretiranjem i participacijom pacijenata u bolnicama u Albaniji i na Kosovu. 

 

Ministar Sadik Idriz odgovorio je na pitanje poslanika Kamberija. 

 

Poslanik Genc Gorani  je  postavio pitanje za ministra privrede i finansija o tome koliko 

je novca uplaćeno za transfer novca iz  privatnih računa i PISK u privatne banke iz 

trezora BKK za prošlu godinu? 

 

Zamenik ministra Behdžet Brajšori  je odgovorio na pitanje poslanika Goranija. 

 

Poslanik Jakup Krasnići postavio je pitanje za premijera Kosova i ministra za unutrašnje 

poslove o tome šta je preduzeto na rasvetljavanju ubistava iz političkih motiva? 

 

PremijerAgimČeku  je odgovorio na pitanje poslanika Krasnićija. 

 

4. Prvo razmatranje Nacrta zakona o  noteriji 

 

Predsednik je pozvao sponzora da pred poslanicima Skupštine obrazloži ovaj Nacrt 

zakona.  

Ministar Jonuz Salihaj,  u ime Vlade Kosova obrazložio je potrebu  normiranja ove 

oblasti novim zakonom. 

 

U nastavku, ministar Salihaj  je izneo ciljeve, objektive i način sprovođenja ovog Nacrta 

Zakona. On je pozvao poslanike Skupštine da  usvoje ovaj Nacrt zakona.  

 

Nakon obrazloženja ovog Nacrta zakona od strane ministra Jonuza Salihaja,  predsednik 

je otvorio raspravu, u načelu. 

 

Mišljenje primedbe i sugestije u vezi ovog Nacrta zakona dali su sledeći poslanici: 

Ramadan Keljmendi, Nerdživane Dauti, Naim Maljoku, Teuta Sahatćija, Mahir 

Yagcilar i Nekibe Keljmendi, i one su priložene transkriptu. 

 

Nakon ovih diskusija, predsednik je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta 

zakona.Rezultat glasanje je bio sledeći: 

 

 Za.................. 64, 

            Protiv............... 3. 
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Predsednik je konstatovao:  da je Skupština Kosova usvojila u načelu Nacrt zakona o 

noteriji. Skupština je zadužila glavne komisije i Komisiju za pitanje pravosuđa, 

zakonodavstva i Utavnog okvira kao izvestilačku komisiju, da razmotre ovaj Nacrt 

zakona  u roku od dva meseca i da Skupštini podnose izveštaje sa preporukama. 

 

5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o unutrašnjoj reviziji 

 

Predsednik  je upoznao poslanike Skupštine o postupku razmatranja ovog Nacrta zakona 

kao i o izveštajima glavnih komisija i  odgovorne – izvstilačke komisije. 

On je stavio na pojedinačno glasanje amandmane Komisije za budžet i finansije. 

 

Skupština je usvojila sledeće amandmane, 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10 i 11. 

 

Zatim je predsednik stavio na glasanje Nacrt zakona sa amandmanima u celini. Rezultat 

glasanja je bio sledeći: 

 

 Za............... 69, 

 Protiv......... 2. 

 

Predsednik je konstatovao  da je Skupština većinom glasova usvojila Zakon o 

unutrašnjoj reviziji. 

 

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o transformaciji posednika privatne 

nepokretnosti na vlasnike 

 

Predsednik  je pozvao sponzora da pred poslanicima Skupštine obrazloži ovaj Nacrt 

zakona. 

 

Ministarka Melihate Trmkoli,  u ime Vlade Kosova, obrazložila je potrebu normiranja 

ove oblasti novim zakonom. 

 

U nastavku ministarka Trmkoli je iznela  ciljeve, objektive i način sprovođenja ovog 

Nacrta zakona. Ona je pozvala poslanike Skupštine da usvoje ovaj Nacrt zakona. 

 

Nakon obrazloženja Nacrta zakona od strane ministarke Trmkoli, predsednik je otvorio 

raspravu za njegovo razmatranje u načelu. 

 

Mišljenja, primedbe i sugestije u vezi ovog Nacrta zakona dali su sledeći poslanici: 

Nekibe Keljmendi, Nerdživane Dauti, Ymer Halimi, Teuta Sahatćija , Džezair 

Murati i Đerđ Dedaj, koje su priložene transkriptu.  

Nakon ovih diskusija, predsednik je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona. 

Rezultat glasanja je bio sledeći: 

 

 Za...................... 73, 

 Protiv................  3. 
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Predsednik je konstatovao:  da je Skupština Kosova usvojila u načelu Nacrt zakona o 

transformaciji posednika privatnih nepokretnosti na vlasnike. 

Skupština je zadužila glavne komisije i  Komisiju za javne službe i lokalnu administraciju 

kao izvestilačke komisije, da  razmotre ovaj Nacrt zakona u roku od dva meseca i da 

Skupštini podnose izveštaje sa preporukama. 

 

7. Prvo razmatranje Nacrta zakona o radu 

 

Predsednik  je pozvao sponzora da pred poslanicima Skupštine obrazloži ovaj Nacrt 

zakona. 

 

Ministar Ibrahim Selmanaj,  u ime Vlade Kosova, obrazloži je potrebu normiranja ove 

oblasti novim zakonom. 

 

U nastavku ministar Selmanaj  je izneo ciljeve, objektive i način sprovođenja ovog 

Nacrta zakona. On je pozvao poslanike Skupštine da usvoje ovaj Nacrt zakona. 

 

Nakon obrazloženja ovog Nacrta zakona od strane ministra Selmanija, predsednik je 

otvorio raspravu za njegovo razmatranje, u naćelu. 

 

 

Svoja mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona izneli su i sledeći 

poslanici: Nafije Beriša, Zahrije Jusufi, Zyljfije Hundozi, Fatmire Mulhadža, Špresa 

Murati, Sanije Aljaj, Fljora Brovina, Ramadan Keljmendi, Nadžije Doči i Milazim 

Haljiti, koje su priložene transkriptu. 

 

Nakon diskusije predsednik je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona, a rezultat 

je bio sledeći: 

 

Za........... 63; 

Protiv .....  4. 

 

Predsedavajući je konstatovao: Skupština Kosova usvojila je Nacrt zakona o radu. 

 

Skupština je zadužila glavne komisije i Komisiju za rad, zdravstvo i socijalna pitanja – 

kao izvestilačku komisiju – da ovaj Nacrt zakona razmotre i u roku od dva meseca 

Skupštini podnose izveštaje sa preporukama. 

 

Na predlog predsednika Parlamentarne grupe LDK, Aljuša Gašija, predsedavajući je 

zaključio današnju sednicu. 

 

Sednica će se nastaviti sutra u 10,00 časova. 

 

Petak 17. novembar 2006. godine 

Nastavak plenarne sednice. 
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Sednici je prisustvovalo 66 pospanika. 

 

Sednici je predsedavao Kolj Beriša, predsednik Skupštine, a pomagao ga je Gazmend 

Muhadžer član Predsedništva. 

 

8. Razmatranje Izveštaja Telekomunikacione regulatorne agencije za 

telekomunikacije za 2005. godine  

 

Predsedavajući Gazmend Muhadžeri je pozvao predstavnika Regulatornog organa za 

telekomunikacije da obrazloži izveštaj o radu TRA za 2005. godinu. 

 

Anton Beriša, predsedavajući Odbora TRA, podneo je pred poslanicima Skupštine 

Izveštaj o radu za 2005. godinu. 

 

G. Beriša je naglasio da su glavni ciljevi TRA za 2005. godinu bili izgradnja institucije, a 

posebno unutrašnja organizacija u skladu sa evropskim praksama i standardima. 

U pravnom smislu, izrada i usvajanje pravilnika (sekundarnog zakonodavstva) kojima se 

konkretizuje delatnost u sektoru telekomunikacija. 

Sa regulatornog aspekta, delatnost se odnosi na nove postupke za dobijanje licenci, 

nadgledanje ispunjenja uslova za izdavanje licenci kao i primena odgovarajućeg 

zakonodavstva u ovom sektoru. Posebno su značajne referentne ponude za 

interkonekciju, uklanjanje lokalnih čvorova,  usaglašavanje tarifa i dr. 

Sa aspekta unutrašnje organizacije, TRA je započeo proces prestrukturiranja u saradnji sa 

ekspertima BERŽ-a i TAIEX (Evropske komisije) nakon ćega je proizašao moderan 

organizacioni model zasnovan na međunarodnim regulatornim praksama i na Zakonu o 

telekomunikacijama. 

Sa finansijskog i budžetskog aspekta, TRA je u 2005. godini je ušla u prelazni period 

finanisranja  sa Konsolidovanog budžeta Kosova, kao što je bilo predviđeno zakonom, na 

samofinansirajući budžet, što je na kraju godine rezultirao prihodima od 10,07,890 evra i 

troškovima u iznosu od 504,895.46 evra. Preostali iznos je uplaćen u Konsolidovani 

budžet Kosova.  

S obzirom da se sada nalazimo pri kraju desetog meseca 2006. godine, svi projekti 

započeti u 2005. godini su nastavljeni i u 2006. godini. 

 

Nakon ovog izlaganja predsedavajući je otvorio raspravu  o Izveštaju o  radu TRA. 

 

Poslanik Ibuš Jonuzi, je u ime funksionalne komisije naglasio da izveštaj daje pregled o 

ostvarenim ciljevima ovog subjekta, koji podržavam, ali se s druge strane evidentira 

primedbe zbog izostanka pojedinih važnih aktivnosti koje je TRA dužna izvršiti.  

On je u nastavku govorio o pojedinim pitanjima za koje je TRA zadužena Zakonom o 

telekomunikacijama, naglašavajući da je TRA na dobrom putu da donosi i odgovarajuća 

uputstva za normalan rad. 

TRA mora uzimati u obzir u budućem radu sve primedbe koje su dati u vezi sa 

izveštajem i to shodno Zakonu o telekomunikacijama. 
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Aljuš Gaši je, u ime Parlamentarne grupe LDK, rekao da podržavamo izveštaj i 

ohrabrujemo TRA za intenziviranje aktivnosti u okviru nadležnosti i preporuka 

funksionalne komisije Skupštine Kosova. 

On je na kraju zatražio da i Vlada pruži institucionalnu podršku TRA. 

 

Jakup Krasnići je, u ime Parlamentarne grupe PDK, rekao da su rad TRA od početka pa 

do današnjih dana pratile mnoge slabosti, a možda najveću slabost predstavlja Zakon o 

telekomunikacijama, koji ne omogućuje pravu konkurenciju slobodnog nadmetanja u 

ovoj oblasti, zbog činjenice da se traže samo dva operatora, a tamo gde ima samo dva 

operatora ne može biti govora o pravoj konkurenciji. 

Način na koji je sproveden tender za drugog operatora mobilne telefonije i kako je 

izvršen izbor, koji je anulirao UNMIK, dovoljan je razlog da Odbor TRA da ostavku ili 

da ga Skupština razreši. 

 

Đyljnaze Sylja je, u ime Parlamentarne grupe AAK, rekla da ova grupa podržava 

izveštaj TRA za 2005. godinu. Mi uopšte uzimajući podržavamo rad TRA, dok za dalji 

rad predlažemo sledeće preporuke: 

a) Da Vlada predloži petog člana TRA, b) da TRA i dalje sačuva samostalnost i 

objektivnost, c) podržavamo preporuke Komisije za privredu, trgovinu, industriju, 

energetiku, transport i telekomunikacije o radu TRA.  

Takođe, podržavamo dosadašnje mere koje preduzela TRA za isključenje ilegalnih 

operatora mobilne telefonije. 

 

Poslanik Genc Gorani je, u ime PG ORA, istakao da u načelu podržava funksionisanje i 

rad TRA. 

Zakonom o telekomunikacijama mnoga pitanja nisu definisana, posebno u vezi 

stvaranjem politike i sprovođenja iste. Tražim da se ubuduće TRA ne bavi politikom, a da 

Ministarstvo interveniše u fazi sprovođenja. 

Tražim da se ubuduće ostvari veća saradnja između funksionalne komisije, Skupštine i 

TRA. 

Ohrabrujemo TRA u preduzimanju odgovarajućih koraka za uređivanje frekvencija i 

regulisanja medija, u okviru svojih nadležnosti, posebno sa aspekta uređivanja tržišta 

koje se stvara dolaskom novih tehnologija, kao i za uklanjanje antena ilegalnih operatora 

koji deluju na Kosovu. 

 

Svoja mišljenja primedbe i sugestije povodom Izveštaja o ratu TRA za 2005. godinu 

izneli su i sledeći poslanici: Mahir Jagcilar, Demir Ljimaj, Brikenda Kryeziu, Naim 

Maljoku, Zef Morina, Hatidže Hodža, Gani Koci, Bajruš Đemajlji, Safete 

Hadrđonaj, Ramadan Keljmendi, Behdžet Brajšori, Dževat Bisljimi, Džavit Haliti, 

Teuta Sahatćiu, Seljvije Halimi, Gazmend Muhadžeri, Bajram Redžepi i Sabri 

Hamiti, koje su priložene transkriptu. 

 

Nakon okončanja rasprave predsednik je stavio na glasanje Izveštaj o radu TRA za 2005. 

godinu, a rezultat glasanja je bio sledeći: 
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Za ............. 46; 

Protiv........ 15. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je većinom glasova usvojila Izveštaj o 

radu TRA za 2005. godinu i preporuke funksionalne komisije u vezi sa ovim izveštajem. 

 

Predsednik je stavio na glasanje predlog Parlamentarne grupe PDK za razrešenje odbora 

TRA. Rezultat glasanje je bio sledeći: 

 

Za............. 21; 

Protiv........ 24. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova nije usvojila zahtev Parlamentarne grupe 

PDK za razrešenje Odbora TRA. 

 

9. Razmatranje Izveštaja Komisije za pravosudna pitanja, zakonodavstvo i Ustavni 

okvir u vezi sa listom kandidata predloženi sa položaj narodnog advokata i 

njegovog glavnog zamenika 

 

Predsednik je pozvao podpredsednika Komisije da podnese predlog Komisije za 

imenovanje narodnog advokata i njegovog glavnog zamenika.  

 

Poslanik Sadudin Beriša je, u ime Komisije, podneo izveštaj sa preporukama panela za 

intervjuisanje mogućih kandidata za narodnog advokata i njegovog glavnog zamenika. 

U nastavku g. Beriša je predložio sledeće kandidate za narodnog advokata i to: 

 

1. Hiljmi Jašari,  

2. Ibrahim Makoli, i 

3. Dijana Toska. 

 

Za glavnog zamenika narodnog advokata predloženi su: 

 

1. Palj Balja, 

2. Habib Hajredini, i 

3. Todorović Ljubinko. 

 

Poslanica Zlatica Kujundžić je zahtevala da predlog za  zamenika  Narodnog advokata  

odloži  za narednu sedsnicu, sa  obrazloženjem  da  su potrebne dodatne konsultacije u 

vezi ovog predloga. 

Skupština je usvojila zahatev poslanika  Kujundžić.  

 

Poslanici: Teuta Sahatćiu, Gjylnaze Syla Mahir  Yagcilar i Alush Gashi su zahtevali da  

se rad današnje sednice odloži  sa obrazloženjem  da nisu prisutni  poslanaici  

Parlamentarne grpe PDK.  

 

Predsedik je  završio  rad današnje sednice  u  15:15 minuta.  
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Ponedeljak, 20. novembar 2006. godine 

Nastavak sednice  

 

10. Razmatranje Izveštaja Komisije  za zdravstvo u  vezi monitorisanja 

sprovođenja  Zakona o zdravstvu.  

 

Predsedik  je  otvorio raspravu  o  Izveštaju Komisije za zdravstvu u vezi sa 

sprovođenjem Zakona  o zdravstvu.  

 

Poslanik Fehmi Vula  (LDK),  je rekao da  veoma teško stanje u  zdravstvu nije samo  

poslednica  nedostatka finansijskih sredstva, već  i  slabog  menadžiranja, polazeći od 

Ministarstva  i drugih  jednica zdravstvenih  usluga. Komisija je  dobila  mnoge primedbe  

na terenu  o načinu kupovine lekova  i sanitetskog materijala,  aperature,  tendera,  

čuvanje lekova i  njihovu distribuciju. Cena kupovine lekova  na  veliko  je  skukplja  u 

odnosu na  kupovinu  na malo.  

Ministarstvo za zdravstvo i  Ministarstvo za obrazovanje  moraju da ozbiljnije sarađuju  u 

vezi većeg broja  falcifikovanih diploma i  sumnjivih licenci. Ministarstvo mora da 

decenralizuje  neke od svojih usluga, kao što je imenovanje,  a ne izbor  direktora 

zdravstvenih institucija bez konsultacije  baze. Finajsijska sredstva se moraju  obezbediti 

u većem iznosu, naročito za lekove i druga sredstva za rad. Bolje  menadžiranje i 

organizovanje na svim nivoima  bi obezbedilo  znatna sredstva.  

 

Poslanica Zahrije Jusufi (PDK), je rekla da je tokom monitorisanja zdravstvenih 

institucija konstatovano  da je satepen  sprovođenja  Zakona veoma nizak  i  da cilj ovog 

zakona nije ispunjen. Zakon predviđa veći broj odredbi  koje  mora da se sprovode putem 

pozakonskih akata,  ali do sada još uvek nisu doneti. Analiza pokazuje da sprovođenje 

Zakona  nije bilo u centru pažnje Ministarstva za zdravstvo. Osim Ministarstva za 

zdravstvo odgovornost  za  sprovođenje  snosi  i  Vlada.  

Broj  administrativnih  naredbi, donetih  tokom  godine,  je  veoma mali  i   nedovoljan  

za sprovođenje zakona. Ministarstvo za zdravstvo mora da utvrdi prioritete za izradu  

podzakonskih akata  i strategije za prevazilaženje satanja.  U zdravstvenim institucijama 

je konstatovano  veoma teško stanje i  u svim institucijama  nedostaju ljekovi sa 

esencialne liste. 

 

Poslanica Zylfije Hundozi  - (AAK)  je rekla  da je  ukupna ocena  da se Zakon  za o 

zdravstvu sprovodi delimično. Ministarstvo je donelo samo 30% podzakonskih akata za 

sprovodjenje zakona. Ministarstvo za zdravstvo nije ispunilo  svoje obaveze  koje su 

neophodne za funksionisanje  zdravstva. Neregulisanje rada  u farmaceutskom sektoru,  

naročito sa  nedovoljno snabadevanje  javnih zdravstvenih isntitucija sa lekovima  iz 

esencialne liste. Informativni sistem nije funksionalan  i nije uradjena obrada, 

interpretacija  ili analiza  padataka. Do danas  nije  formiran  sveobuhvatni  finansijski  

sistem zdravstvenog sistema i  to  u jedno sa  slabim menadžiranjem je negativno uticalo  

u sektoru finansiranja zdravstvene nege. 

Komisija je uputila  46 preporuka  koje Ministarstvo za zdravstvo mora da sprovede i  

nakon određenog vremena mora da izvesti  Skupštinu Kosova  o  sprovođenju ovog 

zakona.  
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Poslanik Teuta Sahaćiu (ORA), je rekla da  je Komisija analizirala sprovođenje zakona  

u  pojedinim fazama  i konstatovala  da  se u većem delu ne sprovodi  i zbog zakašnjenja  

na izradi podzakonskih akata. Ministarstvo nije ispunilo  svoje funksionisanje  na  izradi 

razvojnih politika i izradi, usvajanju i sprovođenju  odgovarajuće zakonske infrastrukture 

u skladu sa Zakonom o zdravstvu.  

Nepoštovanje utvrđenih  rokova  za početak rada pojedinih organa  i  institucija  

utvrđenih  zakonom je zabrinjavajuće i   sa  znatnim posledicama u Sektoru zdravstva.  

To važi naročito  za početak funksionisanja  fonda  za zdravstveno osiguranje.  

Takođe se nisu  ispoštovali vremenski rokovi za početak funksionisanja  stručnog saveta, 

organiziovanje KBC i  koordinaciju  poslova sa Ministarstvom za obrazovanje, nauku i  

tehnologiju u odnosu na razvoj  nastavnih i naučnih aktivnosti  zdravstvenih isntitucija na  

tercialnom nivou.  

 

Poslanik Ferit Agani  (PD), je  rekao  da  u toku dužeg vremena  sektor zdravstva se 

suočava sa veoma tekim stanjem.  Ideje za prevazilaženje ovog stanja  se odnose i na 

preporuke Komisije za zdravstvo.  Ove preporuke su  sistematske i sveobuhvatne,  ali se 

njegovo pitanje  odnosi  na  garancije  da će se  ove preporuke  sprovoditi, bar jedan 

manji deo njih. Glavni problem zdravstvenog  sistema, osim slabog menadžiranja 

postojećih finansijskih sredstava je i  slabo finansiranje zdravstvenog sistema.  O tome  

Zakon o zdravstvu  je  dao  uputstvo  -osnivanje fonda  za  zdravstveno osiguranje, koji 

će olakšati situaciju, ali neće rešiti problem.  

Ustvari, mi smo legalizovali  povredu zakonskih odredbi. Treba da se organizuje  štrajk, 

da ne rade zdravstveni  radnici više od  3 nedelje,  u cilju  rešavanja  postojećih problema.  

Dežurstvo je bilo predviđeno kao obavezno.  Drugi primer je situacija  o imenovanju 

Izvršnog odbora KBC,  ne zalazeći  na potrebu  kadrovskih izmena u   toj instituciji,  već 

se govori samo o zakonskoj povredi.  

Sektor zdravstva je  radio  u  posleratnim godinama  i zdravstveni radnici su dali  svoj 

doprinos  u  tom pravcu, međutim  evidentno je da ozbiljnost vladinih isntitucija nije bio 

na nivou  i ostao je  na istom nivou.  

 

Mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sprovođenju  Zakona o zdravstvu su dali  poslanici:   

Naim Jerliu, Džezair Murati,  Sabri Hamiti,  Numan Balić, Ramadan Kelmendi, 

Nafije Berisha, Nurishahe Hulaj, Ilaz Pireva, Alush Gashi i Behxhet Brajshori  koji 

su priloženi transkriptu.  

 

Na kraju rasprave,  Ministar Sadik Idriz  je  dao odgovore  na primedbe i sugestije  

poslanika  u vezi  aktuelnih problema u zdravstvu i  načinu  rešavanja.  

 

Poslanik Jakup Krasniqi   je rekao da će Parlamentarna grupa PDK  prilikom glasanja o 

izveštaju Komisije  za sprovođenje Zakona  o zdravstvu  će ostati uzdržana,  kao i  

obrazložio stav  grupe. 

 

Predsednik je dao na glasanje  Izveštaj i preporuke Komisije za zdravstvo za sorovođenje 

Zakona o zdravstvu i rezultat aje sledeć:  
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  Za.......... 65 

  Protiv....   0 

  Uzdržanih...  21  

 

Predsednik je konstatovao:  Skupština Kosova,  većinom glasova  usvaja Izveštaj i 

preporuke Komisije za zdravstvo u vezi sprovođenja  Zakona o zdravstvu.  

 

11. Razmatranje predloga-odlke  o  dozvoljavanju  službenih putovanja van 

zemlje.  

 

Na zahtev poslanika  Behxhet Brajshorija, za   konsultaciju  između  PIS  u  vezi ovog 

pitanja, Skupština je odložila  razmatranje ove tačke za  jednu od narednih sednica.  

 

 

Sednica je  završena  u 12.00 časova.  

 

 

       PREDSEDNIK SKUPŠTINE;  

      

                   Kolë  Berisha  

 

Izradio:  

Sektor za plenarna i proceduralna pitanja  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


